
        PROTOKÓŁ nr 10 

                                        z posiedzenia  Komisji  

                                        Ochrony i Kształtowania   Środowiska 

                              Rady Miejskiej w Radomiu                                          

                                        z dnia  25.11.2020 roku       

 

Na posiedzeniu obecni byli Członkowie Komisji oraz Goście wg listy obecności, która 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. Posiedzenie otworzył Piotr Kotwicki 

Przewodniczący Komisji, który powitał wszystkich Członków Komisji   i  obecnych 

Gości. 

Przewodniczący Komisji Piotr Kotwicki  odczytał porządek posiedzenia Komisji, 

chciałbym wprowadzić do porządku posiedzenia zaopiniowanie projektów uchwał na 

drukach Nr 351, 371 i 379. 

 

Porządek posiedzenia: 

 

 

1.Przyjęcie protokołów  z posiedzeń Komisji. 

 

2. Omówienie i  zaopiniowanie projektu  Budżetu Gminy Miasta Radomia na 2021 rok 

–       w części dot. ochrony i kształtowania środowiska   -  druk Nr 344   

 

3. Omówienie i  zaopiniowanie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta 

Radomia na lata 2021-2045  –  druk Nr 345 w części dot. ochrony i kształtowania 

środowiska. 

    

4.Rozpatrzenie pism, które wpłynęły do Komisji. 

 

5.Sprawy różne. 

 

 

Ad. pkt. 1 Przewodniczący Komisji Piotr Kotwicki zwrócił się do członków Komisji 

z zapytaniem, czy są uwagi do protokołu Nr 4 z posiedzenia Komisji Ochrony              

i Kształtowania Środowiska. Brak uwag. Przewodniczący Komisji zarządził 

głosowanie. Głosowanie – 4 radnych za przyjęciem protokołu, 0 radnych przeciw,      

0 radnych wstrzymało się od głosu. Protokół Nr 4 z posiedzenia Komisji  Ochrony              

i Kształtowania Środowiska został przyjęty. 

 

 Kolejny - czy są uwagi do protokołu Nr 5 z posiedzenia Komisji Ochrony                     

i Kształtowania Środowiska. Brak uwag. Przewodniczący Komisji zarządził 

głosowanie. Głosowanie – 4 radnych za przyjęciem protokołu, 0 radnych przeciw,      

0 radnych wstrzymało się od głosu. Protokół Nr 5  z posiedzenia Komisji  Ochrony              

i Kształtowania Środowiska został przyjęty. 



  

czy są uwagi do protokołu Nr 6 z posiedzenia Komisji Ochrony                         

i Kształtowania Środowiska. Brak uwag. Przewodniczący Komisji zarządził 

głosowanie. Głosowanie – 4 radnych za przyjęciem protokołu, 0 radnych przeciw,      

0 radnych wstrzymało się od głosu. Protokół Nr 6 z posiedzenia Komisji  Ochrony              

i Kształtowania Środowiska został przyjęty. 

  

czy są uwagi do protokołu Nr 7 z posiedzenia Komisji Ochrony                                    

i Kształtowania Środowiska. Brak uwag. Przewodniczący Komisji zarządził 

głosowanie. Głosowanie – 4 radnych za przyjęciem protokołu, 0 radnych przeciw,      

0 radnych wstrzymało się od głosu. Protokół Nr 7 z posiedzenia Komisji  Ochrony              

i Kształtowania Środowiska został przyjęty. 

  

czy są uwagi do protokołu Nr 9 z posiedzenia Komisji Ochrony                        

i Kształtowania Środowiska. Brak uwag. Przewodniczący Komisji zarządził 

głosowanie. Głosowanie – 4 radnych za przyjęciem protokołu, 0 radnych przeciw,      

0 radnych wstrzymało się od głosu. Protokół Nr 9  z posiedzenia Komisji  Ochrony              

i Kształtowania Środowiska został przyjęty. 

  

Ad. pkt. 2  Przechodzimy do omówienia kolejnego punktu posiedzenia. Omówienie                       

i zaopiniowanie projektów uchwał na sesję. 

Projekt uchwały na druku Nr 351 w sprawie podziału Gminy Miasta Radomia na 5 

sektorów wywozowych do obsługi gospodarki odpadami komunalnymi  -  omawia 

Pani Agnieszka Korczak – Dyrektor Wydziału. Uchwała została przygotowana w 

związku ze zmianą nazwa ulicy. W październiku Rada Miejska podjęła uchwałę w 

sprawie zmiany nazwy ulicy w mieście Radomiu zmieniając nazwę ulicy położonej w 

Radomiu na odcinku pomiędzy ulicami  A.Tybla i J. Malczewskiego: z ulicy Dzikiej na 

ulicę Ojca Huberta Czumy. W związku z tym zachodzi konieczność uaktualnienia 

wykazu ulic przypisanych do sektora I. To jest jedyna zmiana zapytał 

Przewodniczący Komisji? Tak to jedyna zmiana. To głosujemy. Przewodniczący 

Komisji zarządził głosowanie. Głosowanie – 4 radnych za przyjęciem protokołu,         

0 radnych przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu.   Opinia  pozytywna -  

Opinię Nr 6 Komisji  Ochrony i Kształtowania Środowiska Rady Miejskiej            

w Radomiu dołączono do protokołu. 

  

-Kolejny projekt uchwały na druku  Nr 370 omawia Pan Rafał Górski   przyjęcia 

„Strategii Rozwoju Elektromobilności dla Gminy Miasta Radomia” – Projekt uchwały 

na druku nr 370 w sprawie przyjęcia „Strategii Rozwoju Elektromobilności dla Gminy 

Miasta Radomia”. Omawia Rafał Górski – dyrektor Wydziału Ochrony i Kształtowania 

Środowiska. Głównym celem jest ocena stanu transportu lokalnego w zakresie 

elektromobilności oraz wskazanie wizji jego rozwoju. W Strategii określony został 

harmonogram realizacji niezbędnych działań i inwestycji mających na celu wdrożenie 



transportu zeroemisyjnego, wykorzystanie alternatywnych środków transportu, 

edukacji ekologicznej. Założeniem jest także ograniczenie na obszarze Gminy Miasta 

Radomia CO2 pochodzącej z publicznego i prywatnego transportu. Celem jest 

pozyskiwanie środków unijnych w przyszłości. kto Autorem Strategii i kto to 

finansuje? Dyrektor Rafał Górski – firma została wybrana w drodze prawa zamówień 

publicznych. Opracowanie zostało dofinansowane w 100 %  ze środków Narodowego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w ramach programu 

priorytetowego GEPARD II – transport niskoemisyjny w wysokości 95 000 zł. 

Strategia została wykonana na zamówienie Gminy Miasta Radomia. Nie ma pytań. 

Przewodniczący Komisji Piotr Kotwicki zarządził głosowanie. Głosowanie 3 radnych  

za, 0 przeciw, 1 radna wstrzymała się od głosu. Opinia pozytywna - opinię nr 6  

Komisji Ochrony i Kształtowania Środowiska  dołączono do protokołu.      

 

 

–Kolejny projekt na Druku Nr 371 – w sprawie  zawarcia porozumienia 

międzygminnego dotyczącego współdziałania Gmin przy realizacji zadania na 

wyznaczeniu obszaru i granic aglomeracji Radomiu. Omawia Pan Rafał Górski.  

Zadania zostało skierowane na samorządy zgodnie z nową ustawą o prawie 

wodnym. Musimy wyznaczyć obszary aglomeracji, zostaliśmy zobowiązani ustawowo 

do wyznaczenia takich obszarów na gminę miasta Radomia. Ta uchwała jest na 

wniosek Wodociągów powiedział Skarbnik Miasta. Przewodniczący Komisji zarządził 

głosowanie. Głosowanie – 4 radnych za przyjęciem protokołu, 0 radnych przeciw,      

0 radnych wstrzymało się od głosu.   Opinia  pozytywna – Druk Nr 371 – 

pozytywnie - Opinia pozytywna - opinię nr 6  Komisji Ochrony i Kształtowania 

Środowiska  dołączono do protokołu.      

         

  Ad- pkt 2 -  projekt budżetu Gminy Miasta Radomia na 2021 rok - w części 

dotyczącej środowiska - druk Nr  344 - omawia Skarbnik Miasta Pan Sławomir 

Szlachetka. Ogólnych kwot nie będę powtarzał. Wydatki majątkowe w tym dziale – 

środowisko – trzy większe Life – 2 500 000 zł - tylko na wykupy gruntów, resztę 

zadań realizują wodociągi w ramach swoich zadań.  100 000 na dokumentację na 

remont schroniska. Jeśli chodzi o wydatki bieżące  - wydatki związane z ochroną 

środowiska. W sumie 2 2260 000 zł. W tym 97 000 złotych na opracowanie mapy 

hałasu, 50 000 złotych na domki dla zwierząt z budżetu Obywatelskiego , mikroczipy 

– 10 000 złotych, 200 00zł – jeżyki,komary,110 tys. zł. na wyłapywanie  zwierząt, 

50 000 zł na ocieplenie boksów w schronisku z budżetu Obywatelskiego, 1 100 000 

złotych na prowadzenie Schroniska dla Bezdomnych Zwierząt. Wydział Gospodarki 

Odpadami – 39 770 000 zł. na odbiór odpadów, od mieszkańców wpływy 21 000 000 

zł i to jest 2 razy mniej niż wynoszą wydatki i jeszcze na obsługę- - około 3 mln. zł. 

brakuje ponad   20 000 000 złotych, a wydatki jeszcze mogą wzrosnąć. Dochody – 

opłaty dotyczące ochrony środowiska – 6 664 000 zł –gminy, w części powiatowej 

1 300 000 zł. A ile będzie okaże się w przyszłym roku. I to tyle. Radna Kinga 

Bogusz chciałabym zapytać, czy w budżecie na 2021 rok jest zabezpieczona kwota 



na sterylizację i kastrację zwierząt?  Dyrektor Rafał Górski – to ja sprawdzę. 

Skarbnik Miasta – z tego co wiem, to nie ma zabezpieczonej kwoty.   Radny Piotr 

Kotwicki – ja chciałem zapytać o kwestię związaną ze smogiem, co z likwidacją 

wysypisk  i czy wzrosły koszty pracownicze – tj. wynagrodzenia pracowników? 

Skarbnik Miasta – nie ma zaplanowanych środków na podwyżki. Radny Kazimierz 

Woźniak 44 tys zł na likwidację dzikich wysypisk, to jest w opisie. Radny Piotr 

Kotwicki – a jak to wyglądało w tym roku? Rafał Górski – nie pamiętam , schodzimy 

w tym roku, ale jak jest zgłoszenie, to działamy interwencyjnie. Jeśli likwidujemy takie 

paleniska, to kosztami obciążamy właściciela nieruchomości. Radny Piotr Kotwicki 

– czy występujecie o środki zewnętrzne. Dyrektor Rafał Górski – nie, w tym roku nie  

występowaliśmy. Przewodniczący Komisji zapytał, czy są jeszcze jakieś pytania? 

Radny Kazimierz Woźniak- ja chciałbym złożyć do tego projektu wniosek – 

wnioskuje o zabezpieczenie kwoty 25 000 zł na wydatki związane ze sterylizacją         

i kastracją zwierząt. Przewodniczący Komisji zarządził głosowanie na wnioskiem 

radnego Kazimierza Woźniaka – głosowanie 4 radnych za, 0 przeciw, 0 wstrzymało 

się od głosu- wniosek został przyjęty przez komisje. Kolejny wniosek złożyła Radna 

Kinga Bogusz – Komisja wnioskuje do Prezydenta Miasta Radomia                           

o zwiększenie dotacji dla Schroniska dla Bezdomnych Zwierząt w Radomiu z kwoty 

1 100 000 zł do kwoty 1 200 000 zł. Przewodniczący Komisji zarządził głosowanie na 

wnioskiem Radnej Kingi Bogusz – głosowanie 4 radnych za, 0 przeciw,                    

0 radnych wstrzymało się od głosu - wniosek został przyjęty przez komisję.  

Komisja przyjęła  2 wnioski złożone przez: Kingę Bogusz – Przewodniczącą Rady 

Miejskiej i Radnego Kazimierza Woźniaka do uchwały budżetowej na 2021 rok. 

Radna Kinga Bogusz – Komisja wnioskuje do Prezydenta Miasta Radomia                    

o zwiększenie dotacji dla Schroniska dla Bezdomnych Zwierząt w Radomiu z kwoty 

1 100 000 zł do kwoty 1 200 000 zł. 

Radny Kazimierz Woźniak – wnioskuje o zabezpieczenie kwoty 25 000 zł na 

wydatki związane ze sterylizacją i kastracją zwierząt. 

Przewodniczący Komisji zarządził głosowanie na wnioskiem Radnej Kingi Bogusz – 

głosowanie 4 radnych za, 0 przeciw,  0 radnych wstrzymało się od głosu - wniosek 

został przyjęty przez komisję. Przewodniczący Komisji zarządził głosowanie nad  

projektem budżetu Gminy Miasta Radomia na 2021 rok - w części dotyczącej 

środowiska - druk Nr  344   wraz ze zgłoszonymi wnioskami -  głosowanie - 2 

radnych za pozytywną opinią,  2 radnych przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu 

– Komisja nie wydała opinii -  opinię    Nr 7 Komisji  Ochrony i Kształtowania 

Środowiska Rady Miejskiej  w Radomiu dołączono do protokołu. 

 

Ad- pkt 3  Projekt uchwały na druku Nr 345 omawia Skarbnik Miasta  - 3 główne 

zadania oraz Schronisko 1 100 000 zł na 2021 rok i 600 000 zł na 2022 rok.  Dotyczy 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Radomia na lata 2021-2045.  

Przewodniczący Komisji zarządził głosowanie. Głosowanie – 2 radnych za 

pozytywną opinią, 2 radnych przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu - – Komisja 

nie wydała opinii -  opinię  Nr 7 Komisji  Ochrony i Kształtowania Środowiska 

Rady Miejskiej  w Radomiu dołączono do protokołu. 



 

Ad- pkt 4 Przewodniczący Komisji  odczytał pismo , które wpłynęło do Komisji w 

sprawie projektu uchwały w sprawie ustanowienia pomników przyrody na terenie 

Parku Kulturowego Stary Radom – do opinii prawnika - – pismo dołączono do 

protokołu. 

Pismo Społecznej Inicjatywy Zielony Sadek wraz z odpowiedzią – Komisja przyjęła 

do wiadomości – pismo dołączono do protokołu. 

Kolejne pisma : przyrodników Regionu Radomskiego – dot. użytku ekologicznego 

„Bagno”,  projektowanych terenów chronionych na terenie gminy i  pismo w sprawie 

zwiększenia obszaru użytku ekologicznego Bagno z obecnych 6,86 ha do 12,86ha  – 

komisja przyjęła pisma do wiadomości  – pismo dołączono do protokołu. 

Pismo Przewodniczącej Rady Miejskiej Kingi Bogusz w sprawie wyjazdowego 

posiedzenia Komisji – ze względu na sytuację jaka panuje w kraju, na razie 

odkładamy wyjazdowe posiedzenie komisji – pismo dołączono do protokołu.  

Pismo ACS Poland Sp.z o.o  – pismo dołączono do protokołu. 

Ad- pkt 5  Radny Kazimierz Woźniak  - przy omawianiu uchwały budżetowej była 

mowa z zakresu gospodarki odpadami komunalnymi. Dotyczy problemów ze 

ściągalnością opłat. System staje się nieszczelny, albo mieszkańcy się już tak 

wycwanili. Co należałoby w tej sprawie zrobić. Czy jest taka możliwość, aby otrzymać 

taką informację – wykaz osób, czy gospodarstw? Ile mamy gospodarstw 

jednoosobowych, wieloosobowych  i ile mieszkań mamy pustych na terenie miasta 

Radomia. Odpowiada Dyrektor Agnieszka Korczak – takie informacje są publikowane 

od 2013 roku w Biuletynie Informacji Publicznej. Nie mamy natomiast informacji 

dotyczącej tzw. pustostanów. Drugi z tematów dotyczy opłaty za gabaryty – odpady 

zielone. Czy nie należałoby się zastanowić, aby ustalić opłatę stałą. Agnieszka 

Korczak – nie ma takiej możliwości prawnej. Spółdzielnie to mogą. 

Więcej spraw nie ma. Przewodniczący Komisji  podziękował za udział w posiedzeniu 
i zamknął posiedzenie Komisji . 

 

     Piotr Kotwicki 

                                            Przewodniczący Komisji 

 

 
 

 


